
Han passat dos anys de mandat a l’Ajuntament i a ERC 
continuem fent feina per contribuir a millorar Cornellà i les 
condicions de vida de tots els seus habitants. Destaquem tres temes 
del darrer Ple: les nostres mocions sobre la prevenció de residus i 
l’Àrea Residencial Estratègica del barri de la Montesa d’Esplugues, 
totes dues aprovades per unanimitat, i les declaracions del nostre 
alcalde, Antonio Balmón, a Els Matins de Catalunya Ràdio.

Les ARE són projectes urbanístics establerts el 2009 que, a canvi 
d’augmentar el sòl edificable perquè els promotors en treguin  
més profit econòmic, els obliguen a finançar serveis i zones verdes.  
A causa de la crisi es van aturar i no és fins ara que alguns, com la 
de la Montesa, a Esplugues, tornen a tirar endavant. L’ARE de la 
Montesa és la més densa de tot el Baix Llobregat i preveu construir 
2.100 pisos a la zona compresa entre el Rayo Amarillo, l’antiga 
fàbrica de la Montesa i Sant Ildefons. Però tot i que és un projecte 
que es portarà a terme a Esplugues, Cornellà en serà afectada 
directament per proximitat geogràfica, tant pel que fa a mobilitat, 
serveis, equipaments, transport públic i a la població de la ciutat. 
Vam presentar la moció per coneixe’n l’estat actual i per fer un 
estudi que valori l’impacte que tindrà sobre Cornellà. D’inici, ERC 
no compartim aquest model urbanístic, que consisteix a especular, 
construir i massificar cada metre quadrat del terme municipal. 
Considerem urgent saber com ens afectarà aquesta ARE per  
poder-hi trobar solucions abans no sigui massa tard.

Residus
Vam presentar una moció per elaborar un Pla de prevenció de 
residus nou a Cornellà. El Pla anterior era per al període 2013-2016 
i, per tant, actualment no en tenim cap de vigent, una situació 
que trobem força greu, atès que la neteja és un dels principals 
problemes de la ciutat.

La moció demanava, bàsicament, avaluar el Pla de prevenció de 
residus 2013-2016 per conèixer objectivament l’estat actual  
i per fer-ne un de nou en el termini de sis mesos.

Rebuig a les declaracions de Balmón
El nostre posicionament a la moció de CeC-CpC de de rebuig a 
les declaracions de Balmón a Catalunya Ràdio en què menystenia 
el referèndum i posava en dubte que l’Ajuntament permeti votar 
l’1 d’octubre va ser el mateix que al comunicat de rebuig que 
vam emetre el mateix dia de les declaracions. Ho considerem 
una greu manca de respecte per a les persones que volen que 
se celebri el referèndum d’autodeterminació, independentment 
de quina opció triïn, i constatem que l’alcalde no representa 
tots els cornellanencs i cornellanenques quan menysprea la 
voluntat de la majoria dels catalans i catalanes de celebrar 
aquest referèndum, alhora que és molt greu que no es garanteixi 
el dret a poder votar l’1 d’octubre. El Ple va aprovar la moció 
alternativa del PSC amb el vot de Cs i l’abstenció d’ICV. 

Sigui com sigui, continuarem defensant el dret a vot  
de la ciutadania de Cornellà.

Us desitgem un bon estiu i us esperem al setembre, ens queda  
molta feina a fer i us necessitem a tots i totes! • 

Política cercana y útil. Así es como nuestro grupo municipal 
entiende que debe desarrollarse su labor en el Ayuntamiento, a 
pesar de que otros se dedican a debates estériles o que nada tienen 
que ver con la ciudad. 

En este pleno presentamos dos mociones. La primera de ellas, 
conjuntamente con PSC, PP e ICV-EUiA para dar apoyo al 
manifiesto de la Federación Francesc Layret – COCEMFE Barcelona 
sobre la accesibilidad universal en Cornellá. En Ciutadans estamos 
comprometidos con la supresión de barreras arquitectónicas 
que garantice la autonomía y la igualdad de oportunidades 
de las personas con discapacidad o con otras dificultades de 
interacción con el entorno, por ello fuimos el grupo proponente 
de crear una mesa de trabajo para hacer un seguimiento del Plan 
Municipal de Accesibilidad Universal y somos de los grupos 
más insistentes en solicitar que se apruebe el Plan de Movilidad, 
pendiente desde 2012. Si recordáis, a principios de mandato, 
en septiembre de 2015, Ciutadans presentó nuestra primera 
medida en este sentido, solicitando la adaptación de todos los 
parques de la ciudad para los niños con diversidad funcional.

La otra moción que presentamos y que salió adelante gracias al 
apoyo del resto de grupos municipales y con el voto de abstención 
de PSC y PP (recordad que los dos grupos aprobaron una moción 
para promocionar la marca Cornellà), trataba sobre la promoción 
de la artesanía y la recuperación de oficios perdidos. Porque hablar 
de artesanía, es hablar de tradición, de productos diferenciados, de 
comercio local y proximidad. Queremos impulsar una verdadera 
política municipal en defensa de la artesanía, de la promoción 
de sus productos y marcas. Una propuesta para fomentar y 
generar nuevas oportunidades a emprendedores con vocación 
artesanal, alumnos de FP de la familia artesana, parados de 
larga duración y discapacitados. La moción cuenta con un gran 
número de propuestas: la creación de una escuela taller en Can 
Bagaria para la formación de nuevos profesionales, aplicación 
de incentivos fiscales a los emprendedores y nuevos artesanos, 
instar al Departament d’Ensenyament de la Generalitat para que 
en nuestra ciudad haya grados formativos de la rama artesanal, 
cesión de espacios públicos para “coworking” y asesoramiento 
profesional específico. En resumen, un proyecto ambicioso, pero 
decidido para situar a Cornellá en el mapa de la artesanía. 

En la parte de ruegos y preguntas recogimos una queja vecinal sobre  
el mal estado del parque infantil de la calle Granada y las aceras  
de las calles Cádiz y Sevilla proponiendo al equipo de gobierno  
su actuación urgente para la reparación, sustitución de elementos  
daños y la adecuación de las aceras. 

Para finalizar, el PSC vuelve hacer gala de su falta de transparencia 
y sus viejos modos, ya que la oposición hemos tenido que 
enterarnos a través de la prensa que se van a destinar 35 millones 
de euros en 10 años para el proyecto Cornellà Natura. 

Ya sabéis que podéis contactar con nosotros en el despacho 
municipal de Can Vallhonrat o a través de correo electrónico: 
ciutadans@aj-cornella.cat. •
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